
PRIPOMBE SVETNIKOV NA PREDLOGA PRORAČUNOV 2024 IN 2025 

na 7. redni seji občinskega sveta dne, 7.11.2023 

 

Občinski svetniki Občine Kanal bo Soči so na svoji 7. redni seji dne, 7.11.2023 
obravnavali predloga proračunov Občine Kanal ob Soči za leti 2024 in 2025 ter podali svoje 
pripombe in vprašanja. 

 

Svetnik Vladimir Kolmančič: 

- Glede nakupa hotela v Kanalu je pričakoval, da bo župan podal celovito finančno in 
vsebinsko predstavitev. 

- Problem šole v Kalu: V proračunu ni nič namenjeno reševanju tega. Izpostavi težave 
v primeru slabega vremena pri prehodu med stavbama. 

Odgovori in pojasnila župana:  

- Glede hotela: Predstavitev bo. Občina ne bo šla v nakup niti v zadolževanje, dokler občinski 
svet ne bo potrdil nakupa. Situacija bo jasna v naslednjih tednih, po potrebi se bo spremenil 
proračun. 

- Šola v Kalu je eden od ključnih objektov, podružnica mora ostati. Rešitev je odvisna od 
potreb glede na število otrok v prihodnosti. Za to šolo se bo potrebno pogovarjati še s 
krajevno skupnostjo in najti neko dolgoročnejšo rešitev, prizidek, sanacija tega objekta ali 
nova gradnja. 

Svetnik Miha Čargo:  

- Lani je že bila v proračunu planirana ureditev stopnic v Gorenjih Desklah. Ureditev ni 
dokončana, manjka ograja in razsvetljava.  

- Vodovod Gorenje Deskle: manjka še 500 m cevi, da bi bil v celoti obnovljen. 
- Kanalizacija Napoleonov most: vesel je, da se planira izvedba, vendar bi bilo bolje, da 

bi se izvedla že v letu 2024. 
- Večnamenska dvorana v Desklah nad bunkerjem: Izdelana je bila že idejna rešitev. S 

to investicijo bi se pridobilo prostor za praznovanja ter za potrebe mladine in krajevne 
skupnosti. Istočasno bi se rešilo zamakanje v klubu ter uredilo prostor za mladino.  

- Radar v Desklah: o tem se je že govorilo, problem je, ker kamioni vozijo skozi Deskle 
hitro, v bližini ceste pa sta šola in vrtec.  

- Agregat pri vodovodu na Kanalskem Vrhu: ob izpadu elektrike ni vode, zato bi bilo 
smiselno kupiti agregat, da zažene pretok vode.  

Odgovori in pojasnila župana:  

- Za obnovo stopnic bo potrebno preveriti, ali je potrebno predlagati projekt. 
Razsvetljava stopnic spada pod javno razsvetljavo, tukaj je zagotovljenih 120.000 
EUR. 

- Vodovod v Gorenjih Desklah: Teh informacije nima, se bomo pozanimali. 



- Glede prostora bunker je imel že več razgovorov o problematičnosti trenutne uporabe 
in stanja objekta s prebivalci in Kulturnim društvom Svoboda. Potrebno je aktivno 
pristopiti k reševanju tudi s pogovori s krajevno skupnostjo. To bomo upoštevali v 
drugem branju.  

- Glede agregata: Elektro oskrba v občini je porazna. Za vasi Gorenja vas, Lig, 
Kambreško, Kal, Avšje so stvari še slabše. Občina se je že sestala z elektro 
distributerjem, v kratkem pa bo še en sestanek. Aktivno pritiskam, da se pride do 
rešitve. Občina Kanal je obširna in vzdrževanje tolikšnih daljnovodov se mi ni 
izvedljiva, elektro distributer ima tudi premalo sredstev, zato bo potrebno pritisniti tudi 
na državo oziroma na distributerja. Ni bil seznanjen s problemom na Kanalskem 
Vrhu, podpira pa, da se zagotovi agregat. Dva agregata sta predvidena v proračunu 
za Civilno zaščito ravno za primere prekinitve in posredovanj.  

- Radar za Deskle: Stopili smo že v kontakt s proizvajalci radarjev in pridobili različne 
možnosti in ponudbe. Pogovarjamo se z Medobčinsko upravo in ostalimi župani 
občin, ki so udeležene v skupni medobčinski upravi. V kratkem se predvideva 
tehnična rešitev. 

Svetnik Anton Bolterstein Leskovar: 

- Na nedavčnih prihodkih je planirano povečanje v proračunu za 2 mio eurov. Kaj to 
zajema? 

- Vodovod Plave je v proračunih prestavljen naprej. Ali bodo še vedno na razpolago 
državna sredstva za izvedbo? 

Odgovori in pojasnila župana:  

- Nedavčni prihodki: To je sporazum med občino Kanal in družbo Salonit Anhovo iz 
leta 2006, ki je bil podpisan s strani župana Mirana Ipavca in direktorja Jožeta Funde. 
Sprejet je bil takrat tudi aneks, kjer je bilo dogovorjeno da družba zagotavlja letno 40 
mio tolarjev za projekte občine. Za obdobje 2006-2010 so bila zagotovljena sredstva 
v višini 200 mio tolarjev – to je bilo takrat približno 1 mio evrov. Iz teh sredstev se je 
zgradila telovadnica v Desklah. Preverili so in ugotovili, da je občinski svet sprejel 
proračun, v katerem je teh 200 mio tolarjev s strani Salonit Anhovo in tudi gradbena 
pogodba je med občino in Primorjem. Sledilo je obdobje gospodarske ekonomske 
krize, kjer občina ni zahtevala izplačil. Zdaj se je gospodarsko okolje spremenilo, 
podjetje že več let posluje z dobičkom, zato je bil zdaj ekonomsko smiseln čas, da se 
zaprosi za sredstva iz tega sporazuma, in sicer od leta 2011 do leta 2022 in to znaša 
2 mio evrov.  

Svetnik Anton Bolterstein Leskovar: Ali je to mišljen % od dobička ali je to fiksni 
znesek? 

Odgovori in pojasnila župana: V aneksu je zapisano 40 mio tolarjev letno, kar znese 
približno 166.000 evrov. Sporazum je veljaven, ga je pa potrebno ponovno obravnavati 
na občinskem svetu in vključiti tudi družbo Salonit Anhovo. To je tudi priložnost za 
podjetje Salonit Anhovo, da pokažejo, da so pripravljeni sodelovati v občinskih projektih 
in so se sposobni držati dogovorov z občino. 

- Vodovod Plave: Ko je bil ta projekt prijavljen za državna sredstva, je to področje 
spadalo pod aglomeracijo za kanalizacijo, kar pomeni, da je občina Kanal dolžna 



urediti kanalizacijo. Ta aglomeracija se je spremenila in kanalizacija Plave ne bi bila 
več upravičena do državnih sredstev. Občina je pregledala ostale kraje, tudi Lig ni 
več upravičen do državnih sredstev, aglomeracija za Ročinj pa ustreza, tako da so se 
državna sredstva zadržala in jih je občina prenesla na projekt Ročinj – I. faza.  

 

Svetnica Klelija Dolenc:  

- V oceni realizacije za leto 2023 je na transfernih prihodkih iz državnega proračuna 
3.300.000 EUR. To je za 1,6 mio evrov več kot v letu 2022 in 2-2,5 mio evrov več kot 
v letih 2024 in 2025. Primanjkljaj je 2,2 mio eurov. Ali je ta izreden prihodek realen in 
kaj, če ne bo realiziran? Ali to pomeni višji primanjkljaj? 

Odgovori in pojasnila župana: V letu 2023 so zagotovili sredstva iz državnega proračuna 
za povezavo na vodovod Mrzlek, za Ilovico in Koprivišče. Občina je morala projekte 
sofinancirati, drugače bi jih ne mogli izvesti. Občina je nadaljevala z vsemi projekti, da ne bi 
izgubila državnih sredstev. Za prihodnje leto ni planiranih teh sredstev ker se ravnokar 
odpirajo novi razpisi. Dokler ni prijavljenih projektov ne moremo tega vključevati v proračun. 
V smislu pridobivanja evropskih in državnih sredstev je proračun pesimistično zastavljen. 
Aktivno sodelujemo z RRA, Goleo in Svetom regije. Pripravlja se novo obdobje, kjer bodo 
različna področja deležna precejšnjega financiranja. Tak razpis se pričakuje za sončne 
elektrarne, kjer bo znatno sofinancirana investicija občine. Projekte bomo umestili z 
rebalansom. Investicije, ki so sofinancirane iz državnih sredstev, se bodo izvedle in s tem 
bomo tudi uspešno pridobili državna sredstva. 

 

Svetnica Klelija Dolenc:  

- V letu 2024 in 2025 je planirano 125.600 EUR na postavki 4060051 Zunanji strokovni 
sodelavci. V prejšnjih letih je bilo 0.  

Odgovori in pojasnila župana: V prejšnjih letih je bil ta znesek pod postavko Materialni 
stroški občinske uprave, zdaj jih planiramo na novi postavki, kar je bolj transparentno. 
Vključujejo pa stroške urbanistov, odvetnikov, in drugih zunanjih sodelavcev.  

Svetnica Klelija Dolenc:  

- Za gasilsko društvo se zmanjšujejo sredstva za investicije. Ali je to smiselno v času 
čedalje pogostejših naravnih nesreč? Ali ne bi bilo smiselno del sredstev nameniti 
čiščenju hudournikov in podobnim ukrepom, če v naslednjih letih niso potrebne 
investicije? 

Odgovori in pojasnila župana: Sredstva za gasilska društva za investicije so bila v letu 
2023 visoka zaradi nakupa gasilskega vozila, ni smiselno, da se takšna sredstva planira 
vsako leto. Z gasilskim društvom smo se sestali, kjer so tudi izrazili svoje potrebe, se pa 
gasilsko društvo podpira tudi z opravljanjem storitev za občino Kanal ob Soči. Odgovornost 
glede čiščenja hudournikov je na strani države, in sicer na Direkciji za vode. Zanje opravlja to 
dejavnost koncesionar. Do zdaj čiščenje ni bilo ustrezno. Kot Civilna zaščita oziroma občina 
bomo poskrbeli, da se določeni prehodi pod cestami očistijo. Občina lahko prijavi določene 



zadeve kot nujne, da se bodo potem lahko tudi hitreje reševale. Naredile se bodo tudi študije 
zalednih voda. To se bo uvrstilo v drugo branje proračuna. So pa za nujne zadeve 
predvidena tudi dodatna sredstva in splošna rezerva v višini 100.000 EUR. 

Svetnica Klelija Dolenc:  

- Za KS Lig, v letu 2024 namenjeno 13.000 EUR za nakupe zemljišč, v letu 2025 nič. 
Ali je to realna ocena glede časa in zneska? Ali je predvidena liška gmajna. Odkup 
liške gmajne je že nekaj časa problem.  

Odgovori in pojasnila Metoda Humar: Številke v proračun za nakupe zemljišč so usklajene 
z načrtom nakupov nepremičnega premoženja, ki je priloga proračunu. Tukaj ni predviden 
nakup liške gmajne. 

Odgovori in pojasnila župana: Postopke bomo začeli s pravniki in kar bo zrelo se bo 
uvrstilo v drugo branje.  

- V letih 2024 in 2025 ni zajeto ravnanje z odpadno vodo in čistilno napravo 
Kostanjevica. 

Odgovori in pojasnila Metoda Humar: Za projekt Kanalizacija in čistilna naprava 
Kostanjevica so v proračunu sredstva za izdelavo projektne dokumentacije na postavki 
415006 Projektna dokumentacija za kanalizacije in čistilne naprave. 

- Festival Kogojevi dnevi v 2024 in 2025 ni noter, je verjetno na kakšni drugi postavki. 
Kateri festivali so planirani na postavki 4180080? 

Odgovori in pojasnila Metoda Humar: Za festival Kogojevi dnevi velja enako pravilo, kot 
letos in sicer, da se festival prijavi na javni poziv. Občina ne sme nobene prireditve financirati 
z neposredno pogodbo iz proračuna. Na postavki 4180080 niso planirani nobeni festivali, ker 
so ta sredstva stvar javnega poziva in bodo dodeljena vlagateljem na javni poziv.  

- Na postavki 4150050 Investicije in investicijsko vzdrževanje kanalizacij in ČN je v letu 
2023 predvideno 70.000 EUR, v letu 2024 275.000 eur, v letu 2025 pa 1.811.664 eur. 
Kaj je v znesku za leto 2025?  

Odgovori in pojasnila župana: Planirana je izvedba investicije v komunalno infrastrukturo 
Lig in Ročinj I. faza. 

 

Svetnik Bruno Colavini:  

- Vodovod Testeni-Mešnjak je v NRP v letu 2025. Ali je to mišljeno v letu 2024? 
- Predlaga povišanje sredstev za odkup javnih cest in poti, ki so asfaltirane, odmerjene 

in kategorizirane. Lastniki so še vedno domačini in oni plačujejo davke. To je 
potrebno čim prej urediti. 

- Predlaga povišanje postavke za kmetijstvo. 
- Predlaga povišanje subvencij za vrtce za olajšati plačevanje vrtca s strani staršev. 

Odgovori in pojasnila župana:  



- Vodovod Testeni-Mešnjak se planira izvesti v letu 2025. 
- Z odkupi se strinjam, bodo pa zadeve reševale s Komisijo za ceste, sproti za 

posamezne odseke. 
- Postavka za kmetijstvo: Podpiram povečanje. 
- Subvencije za vrtce: Veliko se subvencionira s strani države, prvi otrok je kljub temu 

veliko breme. Proučili bodo, kaj se lahko v tem primeru naredi.  

 

 

Svetnica Mateja Sattler: 

- Prosi za pojasnilo glede zvišanja povprečnine z 700 EUR na 725 EUR, ali je to že 
razvidno v tem proračunu? Ali bo občina dobila iz tega naslova več prihodkov? 

Odgovori in pojasnila župana: Danes je občina prejela dopis, da se povprečnina zviša z 
700 EUR na 725 EUR. Občina bo dobila več prihodkov s strani povprečnine in dodatno za 
plače zaposlenih v občinskih javnih zavodih. Do drugega branja bo občina te zneske 
uskladila.  

Svetnica Mateja Sattler: 

- Lista za zdravje in kakovost bivanja ugotavlja, da je proračun ambiciozen in 
investicijsko naravnan. 

- Lista za zdravje in kakovost bivanja predlaga, da občina subvencionira ¼ cene 
vodarine, ker imamo na področju vode različne probleme v občini. 

Odgovori in pojasnila župana: Občina trenutno že subvencionira precejšen del kanalščine 
in čiščenja odpadnih voda, ni pa bistvenega subvencioniranja vodarine. Dejstvo je, da je bilo 
v preteklosti veliko težav z vodo oskrbo po celi občini. Podpiram predlog po dodatnem 
subvencioniranju vodarine. Prav je, da, glede na preteklo situacijo, gre občina naproti 
prebivalcem.  

Svetnik David Križnič: 

- Predlaga, da se pri Zdravstvenem domu Kanal uredi na stopnišču ograja in 
razsvetljava, ker so stopnice v temi. 

- Žal za obvoznico Kanal, da varianta ni ustrezala, nanjo je vezana tudi kolesarska pot. 
Problem za prebivalce desnega brega predstavlja prehod čez most. Most so samo 
preplastili, kar je še bolj nevarno za pešce, ki zdaj hodijo po cesti. 

Odgovori in pojasnila župana: 

- Podpira varen dostop do zdravstvenega doma. Sredstva za obnovo bi zagotovili v 
letu 2024. 

- Obvoznica ostaja v načrtih državnega proračuna. Kraj potrebuje obvoznico. Potrebno 
je dobiti nadomestna zemljišča za podjetje Plastik. Pogovori tečejo. S podiranjem 
hiše konec leta 2022 so ljudje upali, da je predviden že začetek gradnje, DRSI pa je 
dejansko šele začel z odkupi zemljišč.   

 



Svetniki so predloga Proračunov Občine Kanal ob Soči za leti 2024 in 2025 potrdili. 

 

Pripravila: Metoda Humar 

Kanal, 8. 11. 2023 


